Embassy of India

Cairo

Information and Political Wing

Press Release: Prime Minister of India Extends Eid al-Adha Greetings to President El-Sisi and the People of Egypt

Strengthening Bonds Through Shared Values: Indian Prime Minister's Eid al-Adha Greetings to Egypt

Cairo, June 5, 2025 —

On the occasion of **Eid al-Adha**, the Honourable Prime Minister of India, **Shri Narendra Modi**, extended heartfelt greetings to **H.E. President Abdel Fattah El-Sisi** and to the people of the Arab Republic of Egypt, reaffirming the enduring friendship between the two ancient civilizations.

In his message, Prime Minister Modi conveyed warm wishes on behalf of the people and Government of India, highlighting the deep spiritual significance of Eid al-Adha, a festival that honours the timeless values of **sacrifice**, **compassion**, **and unity**. These values, he said, resonate across borders and cultures, fostering a shared human ethos of peace, understanding, and inclusion.

The Prime Minister reflected on the **rich pluralism of Indian society**, where Eid is celebrated with great devotion and harmony by millions of citizens of the Islamic faith. He underscored how such observances are vital in strengthening the social fabric and advancing global dialogues rooted in mutual respect.

India and Egypt, he noted, enjoy a **time-tested, civilizational relationship**, with deep historical, cultural, and strategic ties. As two pillars of stability and wisdom in their respective regions, the two nations have stood together on numerous global platforms and continue to explore new avenues of cooperation — from technology and trade to education, defence, and culture.

Looking forward, Prime Minister Modi expressed optimism about **deepening the multifaceted India–Egypt partnership**, particularly in a world that increasingly seeks solidarity and shared purpose. He conveyed his sincere wishes for President El-Sisi's continued good health and well-being, and for sustained progress and prosperity for the Egyptian people.

This message, steeped in goodwill, is a reflection of India's unwavering commitment to fostering **enduring global friendships** anchored in shared heritage, mutual respect, and a vision for a harmonious future.

تعزيز العلاقات من خلال القيم المشتركة: تهنئة رئيس وزراء الهند بعيد الأضحى المبارك إلى مصر

القاهرة، ٥ يونيو ٢٠٢٥ ___

بمناسبة عيد الأضحى المبارك، بعث دولة رئيس وزراء الهند، شري ناريندرا مودي، برسالة تهنئة مفعمة بالمودة إلى فخامة الرئيس عبد الفتاح السيسي، وإلى شعب جمهورية مصر العربية الشقيق، مؤكدًا على عمق أواصر الصداقة والتاريخ المشترك بين البلدين العريقين.

وفي رسالته، أعرب رئيس الوزراء عن أطيب تمنياته بهذه المناسبة المباركة، مشيرًا إلى المعاني الروحية العميقة التي يجسدها عيد الأضحى، بما يحمله من قيم التضحية والرحمة والوحدة، وهي القيم التي تتجاوز الحدود والثقافات، وتؤسس لعالم يسوده السلام والتفاهم والتعددية.

وأشار إلى أن عيد الأضحى يُحتفل به في الهند بكل حب وإجلال من قِبل ملايين المواطنين المسلمين، في مشهد يعكس التنوع الثري والنسيج المتماسك للمجتمع الهندي، حيث تسهم هذه المناسبات في تعزيز الروابط الاجتماعية وتعميق الحوار الثقافي والديني.

وأكد رئيس الوزراء على الطابع التاريخي والمتجذر للعلاقات بين الهند ومصر، مشيدًا بالشراكة الاستراتيجية المتنامية بين البلدين، والتي تشمل مجالات متعددة مثل التكنولوجيا، والتعليم، والدفاع، والتبادل الثقافي. كما أشار إلى حرص البلدين على دعم بعضهما البعض في المحافل الدولية.

وفي ختام رسالته، أعرب شري مودي عن تطلعه لتعزيز العلاقات الثنائية في السنوات القادمة، متمنيًا لفخامة الرئيس السيسي دوام الصحة والسعادة، وللشعب المصري الشقيق مزيدًا من الازدهار والسلام.

وتأتي هذه الرسالة في إطار التزام الهند بتعزيز علاقات الصداقة العالمية على أسس الاحترام المتبادل، والإرث الحضاري المشترك، والرؤية الإنسانية لمستقبل مشترك يسوده التعاون والوئام.